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[Formanden] 

Medlemmer af folketinget Aksel Pedersen 
(V), Anders Andersen (V), Christophersen 
(V), Ellemann-Jensen (V), Hagen Hagensen 
(KF), John Winther (KF), Bollmann (CD), 
Jes Schmidt (CD), Arne Bjerregaard (KrF) 
og Chr. Christensen (KrF) har meddelt mig, 
at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  lov om særlig 
indkomstskat m. v. 

(Lovforslag nr. L 51). 

I skrivelse af 10. oktober meddeler statsre- 
visoratet, at statsrevisorerne i et den 5. okto- 
ber afholdt møde har valgt Arne Larsen til 
formand og Poul Schlüter til næstformand. 

Med skrivelse af gårs dato fremsender 
handelsministeren årsberetning for tiden I. 
april 1976 -  31. marts 1977 om forsøgsanlæg- 
get Risøs virksomhed i henhold til § 7 i lov 
nr. 194 af 28. april 1976 om energipolitiske 
foranstaltninger. Eksemplarer er fremlagt i 
meddelelsescentralen. 

Skriftlig fremsættelse aff orslag: 

Waldorff (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om revision 

af  miljøloven. 
(Beslutningsforslag nr. B 10). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Handelsministeren (Ivar Nørgaard): 
Jeg har herved den ære for det høje ting at 

fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om Dan- 

marks Erhvervsfond. 
(Lovforslag nr. L 41). 
Forslaget vedrører den del af loven, der 

omhandler eksportkreditrådets virksomhed, 
og går ud på en ændring af bestemmelsen i 
lovens § 3, stk. 3, om rådets sammensætning, 
idet det foreslås, at eksportkreditrådet udvi- 
des med en repræsentant for boligministeriet. 

I september 1974 nedsatte handelsministe- 
riet et udvalg, der skulle overveje, hvorvidt 
eksportkreditordningen i fornødent omfang 
tilgodeså de særlige problemer, der knytter 

sig til byggeeksport. Udvalget konstaterede, 
at eksportkreditordningen i den nuværende 
form er tilstrækkelig fleksibel til at imøde- 
komme byggeeksportens særlige krav, og 
koncentrerede derfor sit arbejde om løsning 
af de specielle problemer, der er en følge af, 
at eksportkreditrådets praksis fortrinsvis har 
udviklet sig med sigte på den almindelige 
industrieksport. Udvalget afgav beretning i 
marts 1976 og fremkom med en række for- 
slag vedrørende tilpasning af eksportkredit- 
ordningen. Rådet har justeret sin praksis i 
overensstemmelse hermed. 

Eksportkreditrådet modtager og imøde- 
kommer et voksende antal ansøgninger om 
kaution og/eller garanti fra byggeeksporte- 
rende virksomheder i videste forstand. Der 
kan således være tale om, at rådgivende in- 
geniør- og arkitektfirmaer udfører projekte- 
rings- og rådgivningsarbejde for udenlandsk 
regning, og at entreprenørfirmaer udfører 
byggevirksomhed i udlandet eller rådgiver og 
fører tilsyn med udenlandske projekter. En- 
delig er der danske producentvirksomheder, 
der eksporterer byggekomponenter og bygge- 
materialer samt eventuelt produktions- 
-knowhow. 

Ved behandlingen af sager vedrørende 
byggeeksport benytter eksportkreditrådet sig 
især af den sagkundskab inden for dette om- 
råde, der allerede findes i rådet, herunder 
repræsentanterne for Håndværksrådet og 
Industrirådet, der som medlemmer har man- 
ge byggeeksporterende virksomheder. Jeg 
finder det imidlertid ønskeligt yderligere at 
styrke rådets sagkundskab på dette område, 
der frembyder en række specielle problemer i 
forhold til anden eksport, og jeg anser det 
for hensigtsmæssigt, at boligministeriet bliver 
repræsenteret i eksportkreditrådet under hen- 
syn til den forskelligartede karakter af bygge- 
eksporten og den organisationsmæssige 
spredning inden for sektoren. 

Med disse bemærkninger tillader jeg mig 
at anbefale lovforslaget til det høje tings hur- 
tige og velvillige behandling. 

Ministeren for skatter og afgifter (Kamp- 
mann): 

Jeg skal herved tillade mig for det høje 
ting at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  kildeskattelo- 
ven. 


